
 

 

sFriluftsrådet  
på Sydfyn 

 

 

Dato : 18.01.2023 
 

Til stede; Michael, Fini, 
ninna Lars, Per B og 
Erik 
Per F afbud 

Referat af bestyrelsesmøde I Friluftsrådet på Sydfyn 
Trente Mølle   Trentevej 7   5672  Broby 
Klokken 19.00 – 22.00 

Næste møde : 
09.02.2023 
 

  

Dagsordenpunkter Diskussion Handling 
Ansvarlig(e) 
person(er) 

Tidsramme 

1. Godkendelse af 
referatet fra sidste møde.  
Godkendelse af 
mødedagsordenen. 
 

Referat godkendt 
 
Mødedagsorden godkendt 

   

2. Friluftspolitisk debat : 
Udsendelse til foreninger 
om årsmødet den 8. marts 
 

Der må kun udsendes til 
adresser der ikke 
indeholder personer kun 
foreninger. Grundet 
lovgivning. 

Bilag fra HQ skal med ud, 
Michael sender til Per F 

Michael og Per F  



 

 

3. Friluftsrådet HQ : 
Nytårsdebat i Kbhn. om 
fremtidens friluftsliv 26.01 
klokken 16.00 – 18.30. 
Formandens time 09.02 
klokken 20.00 – 20.45  
under vores møde 
M 22.12.2022 
 

Michael tager med til 
mødet. 
 
 
Formandens time falder 
desværre sammen med 
vort almindelige møde. 

   

4. De 3 temagruppers  
arbejdsområder, 
arbejdsform og møder : 
a. Gråt udvalg : 
Er skarver en reel og 
dokumenteret trussel mod 
fiskeriet omkring Sydfyn ? 
b. Grønt udvalg : 
Knust asfalt kan ikke 
bruges på markveje og 
stier M 13.01. 
Kirkesti ved Ø. Hæsinge 
kirke M 10.01. 
Beskæring af Lindetræer 
ved Hvedholm M 03.01 
c. Blåt udvalg :  
Ålegræsplantning ved 
Assens M 10.01. 
Fortøjningspæle ved 
Thurø M 10.01. 
 

Orientering om skarver og 
sæler. Postulater om 
ekspanderende 
skarvpopulation har ikke 
hold i virkeligheden. 
Gråsæl i Østersøen 1970 
2000 nu 50000 heraf 2-
3000 i sydlige Østersø. 
Spættet sæl kun i 
sydvestlige Østersø. 
Antal? 
 
Knust asfalt har ikke 
været tilladt på markveje 
mm.  
Kirkesti er i Øster 
Skerninge, Ninna kigger 
på det. 
Ok med beskæring. 
Orientering om 
ålegræsudplantning 
Fortøjningspælene er ved 
Torø, vil Per F se på det? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Per F? 
 

 

5. Bestyrelsens møder og 
initiativer :  
Årsmødet bliver den 8. 
marts og Kirsten Skovsby 
fra jægerne kommer 

Det kører.    



 

 

Søren Larsen har svaret, 
kommer og fortæller om 
Lillebælt dom naturpark 
og som Marin Natur-
Nationalpark 
 

 
6. Siden sidst  fra 
formanden :  
Anke til Klagenævnet 
omkring Hesseløje 
kystsikring. 
 
Der medsendes en 
række bilag 

 
Anke sendt og sagen 
kører. 
Den satser vi meget på at 
vinde! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

7. Siden sidst fra de andre 
i bestyrelsen herunder 
sager I postkassen samt 
meldinger fra de grønne 
råd og andre udvalg 
m.m. : 
 

Ninna har fulgt op på 
sagen om Kløverstier i 
Svendborg. 

   

8. Udlodningsmidler : 
Skibet Svalen ? 
 
 
 

Sag fra Vissenbjerg Per F 
bedes kigge på den 
 

 Per F  

9 Næste møde : 
Er aftalt til d. 09.02.2023 
 
 

Årsmødet starter 1730 
den 8/3. 

   

10. Eventuelt : 
Besigtigelses-mødet den 
09.12.22 om to fredede 
egetræer endte med at de 
IKKE fældes  M 10.02. 

Orientering spændende     



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Der er en meget 
interessant gennemgang 
af hvordan man fagligt 
bedømmer sådanne træer 

     

     


